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Voor u ligt, met dank aan de redactie, alweer 
de laatste Nieuwsbrief van 2024.

Het absolute hoogtepunt van 2024 was de 
officiële heropening van molen De Noordstar 
in Noordbroek door prinses Beatrix, 
beschermvrouwe van De Hollandsche Molen. 
Verderop in de Nieuwsbrief kunt u meer 
hierover lezen en dan met name hoe dit 
gegaan is.

De afgelopen maanden is een begin gemaakt 
met het plan om molen de Entreprise in Kolham 
op te knappen en maalvaardig te maken. 
Ook zullen 4 moleninstandhouders voor deze 
molen worden opgeleid. De insteek is dan 
met twee molenaars/moleninstandhouders 
gelijktijdig op de molen te draaien. Een eerste 
kennismaking en voorlichting is geweest.

Momenteel staat het behoud van cultureel 
erfgoed volop in de belangstelling met de 
nodige, mogelijke financiering of subsidies. In 
het licht hiervan en uit andere overwegingen 
bestaan er ideeën om de MsMOG uit te 
breiden. Ook zijn er (nog zeer premature) 
plannen om een vierde molen (spinnekop) 
aan de Groene Dijk in Slochteren te plaatsen. 
De eerste gesprekken hierover zijn gevoerd. 

Rest mij nog, u veel leesplezier te wensen 
en mocht u vragen of aanvullende informatie 
hebben, laat ons dat dan weten via redactie@
msmog.nl. Wij staan hiervoor open en vooral 
bij molens geldt “Stilstand is achteruitgang”.  
Momenteel zijn al onze molens in goede 
conditie en dat willen wij natuurlijk zo houden. 
Met andere woorden: wij moeten alle zeilen 
blijven bijzetten om ons prachtige cultureel 
erfgoed voor het nageslacht te behouden. 

Voorwoord van de voorzitter
Reint Huizenga
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Koninklijke heropening molen De Noordstar op 
13 september jongstleden door HKH prinses 
Beatrix       

Tijdens een afscheidsetentje in december 
2023 van oud-bestuurslid Tjip Douwstra werd 
onder andere gesproken over wie na herstel 
molen De Noordstar zou moeten heropenen. 
Allerlei namen, ideeën en data werden 
genoemd waarna ondergetekende de naam 
prinses Beatrix als beschermvrouwe van 
De Hollandsche Molen (DHM) opperde. Als 
datum werd gekozen 13.09.2024, de vrijdag 
voor de monumentendagen. 

Na enige hilariteit en gelach kreeg ik de vraag 
hoe ik dat wou regelen. Zelf had ik hierover 
reeds nagedacht en wou mw. Nicole Bakker, 
directeur van DHM, vragen of zij hierin voor 
ons  iets kon betekenen. Ik kreeg direct de 

mededeling:  ”Dat moeten jullie zelf doen door 
een goede brief te schrijven en natuurlijk zal 
ik jullie steunen.” Aldus geschiedde en werd 
de brief medio december 2023 verzonden 
met in het achterhoofd hoe groot de kans zou 
zijn, dat zij dit wil gaan doen. 

Halverwege januari 2024 werd ik gebeld door 
de privésecretaresse van de prinses met de 
mededeling dat prinses Beatrix het een heel 
mooie brief vond en graag naar Noordbroek 
wilde komen om de heropening van de molen 
voor haar rekening te nemen. Ik wist niet wat 
ik hoorde. Mij werd duidelijk gemaakt dat ik er 
met niemand over mocht praten behalve het 
bestuur en een nog op te richten werkgroep. 

Reint Huizenga
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Dus een volledig embargo. Vervolgens was 
het wachten op een volgende stap van het 
koninklijk huis. Deze kwam eind april/begin 
mei en toen begon het hele circus voor en 
rond dit bezoek te draaien. 

Diverse bijeenkomsten met de uitstekende 
werkgroep “Heropening De Noordstar” 
werden georganiseerd, inclusief het overleg 
met een zware delegatie van het koninklijk 
huis. Rijksvoorlichtingsdienst, beveiliging, 
hofdame, adjudant van het koninklijk huis, 
gemeente Midden-Groningen, provincie 
Groningen én lokale politie brachten een 
bezoek aan de molen in Noordbroek  om een 
beeld van het geheel te krijgen. 

De sfeer was direct ontspannen door de vraag 
of we een openingshandeling in gedachten 
hadden. Ja, die hadden wij: we laten prinses 
Beatrix abseilen! Ook kregen we de spelregels 
nogmaals uitgelegd. De RvD regelde alles en 
zou medio juli groen licht geven. 

Vanaf dat moment mochten we de boer op, 
iedereen informeren en bezoekjes afleggen. 
Ondertussen kwam de werkgroep met allerlei 
ideeën, waarover het koninklijk huis zeer 
tevreden was. De onderlinge samenwerking 
verliep meer dan uitstekend en was een 
perfecte voorbode van hoe de dag zou 
verlopen. 

Het bezoek van de prinses en haar gevolg 
verliep dan ook gesmeerd. De heropening 
geschiedde door aan een bel te trekken 
waarna de molen ging draaien. Daarna was 
er een rondgang  onder in de molen en in 
de Molenschuur waar zij uitleg kreeg over de 
diverse activiteiten van de MsMOG. Ook de 
burgemeester van Midden-Groningen, Erica 
van Lente, gedeputeerde Henk Emmens en 

ongeveer 120 genodigden waren aanwezig 
en genoten van een prachtig dag waarbij het 
weer ons gunstig gezind was. We kijken terug 
op een prachtig hoogtepunt in het bestaan 
van de MsMOG!

Wat als een grapje binnen het bestuur begon 
met het schrijven van een pakkende en nette 
brief werd bloedserieus en was en is niet 
alleen goed voor de MsMOG, maar ook voor 
de gemeente Midden-Groningen en onze 
provincie. 

Op maandag 16 september kreeg ik nog 
een telefoontje van de adjudant, dat 
prinses Beatrix het prachtig had gevonden, 
ons hartelijk bedankte voor de heel goede 
organisatie en dat ze veel geleerd had. 
Zelfs de woorden hulde, hulde en hulde zijn 
genoemd. En de hartelijke contacten met 
de mensen van het koninklijk huis blijven 
bestaan.
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1. Andra van Deelen, “ambtelijk” 
secretaris van de technische commissie, is 
coördinator geworden van het klussenteam, 
dat nu gestalte begint te krijgen. Diverse 
klussen liggen klaar om aangepakt te 
worden.

2. Afgelopen maanden zijn diverse 
molens van de MsMOG onderdeel geweest 
van wandelactiviteiten, onder andere de 
Roegwoldtocht op 3.08.24, een tocht in 
Overschild op 14.09.24 en de Tocht om 
de Noord op 29.09.24. Verder heeft de 
MsMOG op 14.09.24 met een kraam op het 
Oogstfeest in Schildwolde gestaan.

3. De officiële heropening van molen 
De Noordstar in Noordbroek, op 13.09.24. 
Hierover vindt u op andere plaatsen in deze 
Nieuwsbrief meer informatie.

4. Drie commissies nl. de TC, AC 
en CC zijn met een aantal vrijwilligers 
uitgebreid en weer op volle sterkte. Echter, 
geïnteresseerden blijven van harte welkom.

5. Er wordt hard nagedacht om 
met een eigen molengidsopleiding te 
beginnen. Binnen de MsMOG is behoorlijke 
belangstelling en anderen (eventueel 
buiten de MsMOG) zijn ook welkom. Nadere 
gesprekken en overleg met Erfgoedpartners 
is echter noodzakelijk o.a. om gebruik 
te kunnen en mogen maken van het 
lesmateriaal.

6. Willy Baas is door het bestuur 
benoemd tot klachtenfunctionaris, 
vertrouwenspersoon en wordt tevens de 
coördinator van de molengidsen. Zij is reeds 
met haar werkzaamheden begonnen.

7. Rob Cloïn is door het bestuur 
gevraagd en benoemd als ondersteuner in 
de werkzaamheden van de secretaris. Rob 
is reeds volop bezig en heeft al diverse 
bestuurs- en commissievergaderingen 
bijgewoond.

8. In verband met veranderende 
regels en een nodige aanscherping van 
het beleid heeft het bestuur besloten, om 
nieuwe overeenkomsten te maken inclusief 
een VOG-verklaring.

9. De begroting voor 2025 is door het 
bestuur goedgekeurd.

10. Rob Cloïn heeft een 
prachtig organogram van de MsMOG 
gemaakt met alle namen, functies en 
commissies. Het zal op de website 
gepubliceerd worden.

Wetenswaardigheden uit het bestuur, 
in willekeurige volgorde
Reint Huizenga
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Het jaar 2024 loopt al weer ten einde, 
dus ook nu weer een bijdrage van de 
Activiteitencommissie voor deze  Nieuwsbrief. 
Behalve een terugblik op 2024 willen we 
vermelden, dat de commissie is uitgebreid 
met 2 nieuwe leden. We zijn nu een 
enthousiaste groep van 9 personen. 

Het was een bijzonder jaar, waarin we 
met verschillende leden zeer betrokken 
zijn geweest in de ad hoc commissie ter 
voorbereiding van de opening van molen 
‘’De Noordstar’’ door Princes Beatrix. Dit 
heuglijke feit vond plaats op 13 september, 
een hoogtepunt voor de Molenstichting! 
Teven zijn we trots op de uitgave van 2 
fietsrondjes langs alle molens van de MsMOG. 
Jaarlijks worden er enkele duizenden folders 
gedrukt van deze rondjes (in het Nederlands 
en Duits) en gedistribueerd bij meer dan 
120 adressen in de regio. Ook de organisatie 
om met een kraam aanwezig te zijn op het 
Oogstfeest in Schildwolde (14 september) 
verliep goed. Het uitdelen van folders ter 
promotie van de MsMOG was zeer succesvol. 
Verder verkochten we  er meel van Mulder 
Pot, ansichtkaarten en pennen van de MsMOG 
en we hebben donateurs geworven. 

Er is een 4-tal banners met MsMOG-
bedrukking aangeschaft en deze waren op 
het Oogstfeest duidelijk zichtbaar. 

De Roegwoldtocht op 3 augustus en de Tocht 
om de Noord op 28 en 29 september waren 
eveneens succesvol.  

We kijken als Activiteitencommissie naar de 
toekomst en verwachten ook in 2025 weer 
een bijdrage te kunnen leveren aan diverse 
activiteiten.

Activiteitencommissie MsMOG
Fred Nieborg
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Samen met de molenaars, moleninstand-
houders, adviseur Anne Wieringa en een 
afvaardiging uit de TC zijn de SIM-plannen 
(groot onderhoud voor de periode 2025-
2030) opgesteld, aangevuld en ingediend. 
Deze plannen zijn onverkort goedgekeurd 
door de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed, zodat we een solide basis voor de 
komende jaren hebben gelegd.

Op 13 september is De Noordstar feestelijk 
heropend door HKH Prinses Beatrix en velen 
van ons waren daarbij. Voordien is er achter 
de schermen uiteraard heel veel werk verzet.

Op dit moment worden de laatste gelden 
van de SIM 2019-2024 besteed en zijn wij 
daarmee op tijd gereed. Bij de Entreprise 
wordt dit gecombineerd met de nog 
beschikbare voucher van NAM.

Wij zijn nu in de gelukkige omstandigheden, 
dat al onze molens kunnen draaien en een 
redelijke tot goede bezetting kennen. Dit zijn 
onze twee belangrijkste prioriteiten.

De volgende twee prioriteiten zijn de 
omgeving van de molen (biotoop + 
aantrekkelijke omgeving voor vrijwilligers, 
omwonenden en bezoekers) en het kunnen 
laten functioneren van de molens zoals 
oorspronkelijk bedoeld. Dat betekent 
werkende vijzels en een goed watercircuit 
om de functie van de poldermolens te kunnen 
laten zien. Voor de andere molens betekent 
dit, dat de maalvaardigheid mogelijk moet 
worden hersteld of verbeterd. Mogelijk, dat 
het Waterschap, de Gemeenten en Leader 
ons hierbij van dienst kunnen zijn.

Ook wordt nog gewerkt aan het op een 
goede manier draaiend krijgen van de 
Bronsmotor van De Windlust en er loopt een 
haalbaarheidsonderzoek voor de spinnekop.

Het plan van aanpak en opstartbudget voor 
het klussenteam is ondertussen goedgekeurd. 

Technische Commissie
Hilke Janssen
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Bescheiden, ongeacht hun vorm, door de 
overheidsorganen ontvangen of
opgemaakt en naar hun aard bestemd 
daaronder te berusten: in ons geval betreft 
het hier dus bescheiden opgemaakt door 
MsMOG of haar voorgangers, molenstichting 
Oldambt en Molenstichting Slochteren. Wat 
zijn dan archiefbescheiden? Dat zijn niet
alleen papieren, maar ook Word documenten 
of pdf, e-mails, foto’s analoog en digitaal, 
database etc.

Om gelijk maar een misverstand te 
voorkomen, we zijn als MsMOG niet echt 
in het bezit van historisch archiefmateriaal 
over molens of datgene wat daar mee 
samenhangt. Deze oude bescheiden zul je 
echt moeten zoeken bij een waterschaps-
gemeente- of provinciaal archief. De Slochter 
Molenstichting is opgericht in 1968 en 
Oldambt in 1978. Vanaf deze data is er dus 
archief ontstaan.

Momenteel ben ik bezig met het archief 
van Oldambt vanaf 1978 tot aan de fusie 
halverwege 2015. Dit archief is, na selectie, 
vernietiging en herordening inmiddels 
terug gebracht tot zo’n anderhalve meter 
en is gereed om beschreven te worden. 
Beschrijven wil zeggen, dat het archief voor 
een ieder via een inventaris toegankelijk
wordt gemaakt. Echter met dit definitief 
beschrijven wil ik nog even wachten, want ik 
heb het vermoeden,
dat er her en der nog stukken liggen, die aan 
het archief toegevoegd kunnen worden en 
helaas ontbreken er soms stukken. Derhalve 
mijn verzoek: als er onder jullie nog zijn, die 
archief hebben met betrekking tot het wel en 

wee van de molenstichting Oldambt, aarzel 
dan niet en breng ze naar mij.

Hetzelfde geldt natuurlijk ook voor de 
molenstichting Slochteren. Binnenkort begin 
ik aan Slochteren. Ook nog grotendeels een 
zgn. papieren archief.

Het archief van MsMOG is vanaf 2015 bijna 
helemaal digitaal en wordt op twee plaatsen 
opgeslagen. Te zijner tijd zal ook dit digitale 
archief onder handen genomen moeten 
worden, want ook hierin bevinden zich veel 
stukken die niet blijvend hoeven te worden 
bewaard. Vooralsnog hebben de beide “ oude 
“ archieven prioriteit.

Mijn werkplek (zie foto) is op dinsdagochtend 
te vinden in de kantine van het waterschap 
Hunze en aa’s in Veendam. Hier ligt in 
de archiefbewaarplaats ook ons archief 
opgeslagen onder goede klimatologische 
omstandigheden. Wil je een kijkje nemen 
dan ben je altijd welkom.

Wat zijn archiefbescheiden?
Jan Slagter
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Draaiend en waaiend, zo denken mensen 
toch vaak aan molens en het weer in ons 
gebied. Onze vrijwilligers doen hetzelfde. 
Er is altijd beweging en geen dag is 
hetzelfde. Onze molens sieren niet alleen 
het landschap, maar vormen ook het 
kloppend hart van de MsMOG. De stichting 
is een bruisend centrum van activiteit en 
betrokkenheid, waar voor iedereen een 
plaats is. Van jong tot oud, van ervaren 
vrijwilligers tot nieuwkomers: iedereen kan 
bijdragen aan het behoud en de toekomst 
van de molen.

Nu richt de Molenstichting zich echter op 
een nieuwe uitdaging: het uitnodigen van 
mensen buiten de stichting om de molen 
te gebruiken en te beleven. De afgelopen 
jaren hebben we met ieders hulp een 
goede bezetting van onze molens kunnen 
bereiken. Maar nu gaan we naar buiten. 
Onze molens bieden een unieke ruimte 
voor evenementen, workshops en creatieve 
projecten. Of je nu een kunstenaar bent, 
die een expositie wil organiseren, een 
school die educatieve programma’s zoekt, 
of een vereniging die een bijeenkomst wil 

Draaiend en waaiend
Tim Smit
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houden, de molen biedt de perfecte setting. 

De vrijwilligers van de Molenstichting 
hebben hard gewerkt om ons molenbestand 
en onze naam in Groningente te vestigen. 
We zijn bijna zélf een monument voor 
vastberadenheid geworden. We zijn niet 
alleen hoeders van draaiend erfgoed, 
maar willen onze naam ook promoten als 
dynamische ontmoetingsplek. Tijdens de 
wekelijkse commissievergaderingen en 
twee vrijwilligersavonden per jaar wordt 
er regelmatig gepraat over hoe de molen 
toegankelijker kan worden voor de bredere 
gemeenschap. Ideeën voor open dagen, 
thema-avonden en speciale evenementen 
komen tot leven, allemaal met het doel, 
om meer mensen de kans te geven om de 
schoonheid en het erfgoed van de molen 
te ervaren.

De MsMOG heeft ook speciale programma’s 
ontwikkeld, die gericht zijn op het 
gebruik van de molen door externe 
groepen. Er zijn mogelijkheden voor het 
organiseren van workshops, waarin onze 
ambachtslieden hun vaardigheden delen en 
er zijn educatieve rondleidingen waarin de 
geschiedenis en werking van de molen tot 

leven komen. Dit biedt niet alleen een kans 
voor de gemeenschap om betrokken te 
raken, maar versterkt ook de band tussen 
de molen en de mensen, die er gebruik van 
maken.

De MsMOG wil iedereen uitnodigen om deel 
uit te maken van dit verhaal. Of je nu een 
fervent liefhebber van geschiedenis bent, 
een creatieveling op zoek naar inspiratie 
of simpelweg iemand, die de unieke sfeer 
van het ziedende gevlucht wil ervaren, er is 
altijd een plek voor jou. Samen kunnen we 
de molen nieuw leven inblazen en ervoor 
zorgen, dat hij een centrale rol blijft spelen 
in onze gemeenschap.

Met deze uitnodiging hoopt de 
Molenstichting dat meer mensen de weg 
naar onze 12 molens zullen vinden. De 
molen is niet alleen een symbool van 
het verleden, maar ook een plek voor 
verbinding, creativiteit en educatie in de 
toekomst. Iedereen is welkom om zijn 
eigen stempel te drukken op deze unieke 
plek, waar geschiedenis en toekomst hand 
in hand gaan. Zet je handafdruk, druk je 
voetafdruk, maar zorg in ieder geval dat je 
beweegt. Het liefst in een van onze molens.
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Tradities zijn er om in ere te houden. Zo ook de jaarlijkse Monumenten 
Fietstocht georganiseerd door de Stichting Cultureel Slochteren. 
Stuwende kracht hierachter is de frêle ogende doch ijzersterke 
Janny Bolhuis. 

De fietstocht is voor groep 7 en 8 van het basisonderwijs in de 
voormalige gemeente Slochteren. De jongeren fietsen, met hun 
eigen meester of juf als begeleiding, langs culturele schatten in 
hun woon-/schoolomgeving. De bezoeken duren tussen de 45 
minuten en een uur en worden over twee ochtenden verdeeld.

Dit jaar werd de fietstocht gehouden op dinsdag 17 en 
woensdag 18 september. Er deden zes scholen mee en de 
organisatie had twee routes uitgestippeld. 

De ene route: kerk en toren in Schildwolde, de Fraeylemaborg 
en de Molen van de Groote Polder, beide in Slochteren. Deze 
route werd gereden door de leerlingen van  De Wiekslag 
(Schildwolde), De Woldstee (Slochteren), De Springplank 
(Siddeburen) en De Wegwijzer (Slochteren).

Traditie
Willy Baas
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De andere route ging langs De Graankorrel, 
Stel’s Meulen en de monumentale Kerk, 
(beide in Harkstede) en de begraafplaats in 
Scharmer. Hier fietsten de leerlingen van  De 
Ster (Scharmer) en De Driespan (Harkstede).  

De volgorde waarin de verschillende plaatsen 
bezocht werden wisselde per school, opdat 
niet alle leerlingen tegelijkertijd bij één en 
hetzelfde monument zouden staan.

Bij Stel’s Meulen waren Taeke Overdijk en 
Gerhard Landman de gastheren.
Op de Molen van de Groote Polder waren 
Marco Doornbos, Corien Mechielsen en Willy 
Baas aanwezig om de scholieren iets te 
vertellen over de molen en zijn omgeving.

Omdat ik bij de Molen van de Groote Polder 
was, hierbij mijn verslagje:
De eerste groep verscheen op de eerste dag 
eerder dan afgesproken, daarom waren nog 
niet alle zeilen voorgelegd en draaide de 
molen nog niet. Dat bleek een gouden kans. 

De scholieren konden nu namelijk zien, hoe 
het voorleggen van het zeil gaat en hoe de 
molen gestart en gestopt wordt. Ze konden 
ook goed bekijken, hoe de vijzel werkt en 
wat de windsnelheid doet met de snelheid 
van de wieken en de vijzel en dus ook met de 
hoeveelheid verplaatst water.   
Dat hebben we bij elke groep herhaald. 
De klassen werden telkens in drie groepen 
verdeeld, een groep kreeg van Corien uitleg 
boven in de molen, de tweede groep bleef 
beneden en kreeg van Marco uitleg over de 
molen, de derde groep kreeg van mij een 
algemeen molenverhaal voorgeschoteld. 
Het houten schaalmodel van een vijzel en 
een emmer aan een touw om zelf water te 
scheppen om de vijzel te laten werken was 
een groot succes. 

Het weer werkte beide dagen goed mee, alle 
bezoeken waren goed gepland en  verliepen 
geheel tot tevredenheid en met veel 
enthousiasme. Volgend jaar weer!!
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Mijn naam is Bernard Koning en ik kom uit 
Hoogezand-Sappemeer. Ik heb een passie 
voor de Duitse taal en cultuur en geef hier ook 
les in op een middelbare school. In mijn vrije 
tijd ben ik veel bezig met acteren en film. Ik 
ben meestal op de hoogte van de nieuwste 
films en series en kijk deze ook graag, met 
name horrorfilms en misdaadseries. Ik vind 
het leuk om zelf te acteren, maar mag ook 
graag achter de camera staan en monteren. 
Ik lees veel en houd er ook van om zelf 
verhalen te bedenken. Daarnaast heb ik 
een tijd veel getekend, maar dit doe ik op ‘t 
moment wat minder. 

Al vanaf kleins af aan ben ik helemaal 
gefascineerd door molens. Als jochie van 
4/5 jaar zat ik bij mijn ouders in de auto en 
zocht ik in het landschap naar molens. Als ik 
ze kon zien, liet ik dat vaak enthousiast en 
luid horen. Op de basisschool wist ik al zeker, 
dat ik molenaar wilde worden. Toen nog niet 
wetende, dat het moeilijk is om er echt werk in 
te vinden en dat het meestal vrijwilligerswerk 
is. Als kind heb ik vaak samen met mijn opa 
molens bezocht in Noord-Holland. Dit was 
eigenlijk altijd een vast onderdeel van het 
bezoek aan opa en oma. Wanneer een molen 
ook open was, luisterde ik graag naar de 
uitleg van de aanwezige molenaar.

Op den duur was ik oud genoeg en ben 
ik aan de molenaarsopleiding begonnen. 
Ik had een keer in de twee weken les op 
de instructiemolen. De tussenliggende 
zaterdagen was ik op molen De Wachter in 
Zuidlaren. De opleiding liep parallel aan mijn 
opleiding tot onderwijsassistent. 

In 2022 heb ik molenaarsexamen gedaan. 
Voor mij was vooral het examen doen een 
grote uitdaging met enorme faalangst. Nadat 
ik voor het examen geslaagd was, heb ik 
er veel voor teruggekregen.Het biedt veel 
ontspanning en het is erg leuk om mensen 
om je heen te hebben met dezelfde interesse. 

Ik zou het mooi vinden, als ik in 
de molenaarswereld nog wat meer 
leeftijdsgenoten om me heen krijg. Misschien 
is het ook een mooie uitdaging voor mij 
om wat meer jonge mensen voor het 
molenaarsvak te inspireren. In februari 2024 
ben ik als molenaar bij de Molenstichting 
Midden- en Oost-Groningen gekomen voor 
molen De Entreprise in Kolham. Allereerst 
om draaiuren te maken, maar ook om samen 
met het team de molen weer maalvaardig te 
maken. 

Even voorstellen……
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Het laatste weekend van september betekent 
in het Groninger land: Tocht om de Noord!
De Tocht om de Noord (TodN) is sinds 2007 
een tweedaagse wandeltocht in de provincie 
Groningen. De route moet ergens tussen de 
Lauwerszee, de Dollard, de grens met de 
provincie Drenthe en het Wad lopen. Men kan 
kiezen uit drie afstanden: 2 x 15 km (1100 
wandelaars), 2 x 25 km (2250 wandelaars) 
en 2 x 40 km (600 wandelaars).

Voor de editie van 2024 was Midden-
Groningen de gastgemeente en het thema 
was WATER. Het lag dus voor de hand, een 
route langs de poldermolens van de MsMOG 
te plannen. Zondag 29 september liepen de 
40 km-wandelaars vanuit ’t Roegwold langs 
de Fraeylemamolen, de Molen van de Groote 
Polder én De Ruiten. De 25 km- wandelaars 
kwamen uit de richting Woudbloem en liepen 
recht op molen De Ruiten af. De 15 km-lopers 
liepen een andere route en kwamen niet 
langs de molens.

In overleg met molenaar Henk Helmantel 
werd besloten, de wandelaars de gelegenheid 
te geven dóór De Ruiten te lopen. De 
consequentie was wél dat de molen uit 
veiligheidsoverwegingen niet kon draaien. 
Maar die functie werd met verve overgenomen 
door de Fraeylemamolen en - op zichtafstand 
-  door de Molen van de Groote Polder.
De lopers van de langste afstand mochten 
vanaf 6.30 uur in Hoogezand starten, de 
25 km deelnemers konden vanaf 7.20 uur 
beginnen en de overige wandelaars vanaf 
10.00 uur.

De eerste passanten meldden zich, geheel 
volgens onze “berekening”, tegen tienen. 
Daarna kwam de ‘aanvoer’ van wandelaars 
goed op gang en bleef het doorlopen tot 
ongeveer halverwege de middag.

Bij de molens werden kleine stroopwafels, 
koffiekoekjes, zuurtjes met een 
vruchtensmaakje, Marsjes, Snickers enz. 
uitgedeeld. De laatste snoepsoort was een 
groot succes! Eenmaal aangeboden waren 
deze binnen 5 minuten ook al weer op!! 
Trouwens, alle versnaperingen werden erg 
op prijsgesteld.

Na afloop kon de bemensing van De Ruiten 
(Henk Helmantel, Gerhard Landman, Greetje 
Schipma en Willy Baas) terugkijken op een 
mooi, traditioneel wandelevenement!
Het weer was fantastisch, de sfeer uitstekend, 
de wandelaars allemaal even enthousiast en 
de locatie van de molen perfect. 

Tocht om de Noord 2024
Willy Baas
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In 2016 werd de eerste Roegwoldtocht 
georganiseerd door Lokale ondernemers 
en Staatsbosbeheer Groningen. De tocht 
is onderhand een jaarlijkse traditie, altijd 
op de eerste zaterdag van augustus. De 
route is ieder jaar anders, maar altijd in 
de Gemeente Midden-Groningen en door 
‘t Roegwold. Tijdens de route kunnen bij 
start- en stempelposten stempels verzameld 
worden. Op de finishplekken, dezelfde waar 
ook gestart kan worden, kan bij een volle 
stempelkaart een vaantje als beloning worden 
gehaald. Dit jaar waren er twee startpunten: 
in Kolham bij Ecomotion/Camping Hof en in 
Slochteren bij MFC Houtstek. Er mag tussen 
10.00 uur en 12.00 uur gestart worden, vóór 
17.00 uur moet er gefinisht zijn.

Voor de editie van 2024 was de molen 
in Harkstede, Stel’s Meulen, één van de 
stempelposten én een stopplek met een 
toiletfaciliteit. Een instinkertje was, dat de 
stempelpost vlak na een andere post lag, 
wat niet iedereen verwachtte maar wél had 
kunnen weten als de routekaart vooraf goed 
was bekeken. Een tweede puntje was de 
ligging van de stempelpost: het héle pad 
naar Stel’s Meulen moest worden afgelegd 
om stempeltje nummer 8 te bekomen!

Stel’s Meulen werd die dag bemensd door 
Harry Blankena, Lolke Lijzenga, Gerhard 
Landman, Greetje Schipma, Addy Omta en 
Willy Baas. Bernard Koning en Koen van der 
Zwaag lieten, op weg naar “hun eigen molen” 
ook nog even hun gezicht zien.

Het was bijzonder goed fietsweer, een 
aangename temperatuur, zonnetje en weinig 

wind. Ruim 600 deelnemers zijn op één van 
de twee startplekken op de fiets gestapt. Wij 
hebben niet geteld, maar van deze fietsers 
is het leeuwendeel langs onze stempelpost 
gekomen. Een aantal van de stempelaars 
heeft ook een blik in de molen geworpen, 
waar Harry, Lolke en Gerhard ze van de 
nodige informatie voorzagen.

We waren ruim voor 10 uur bedrijfsklaar en 
hebben tegen half vier (bij gebrek aan animo 
om nog een stempel te halen) de stempelpost 
gesloten.

Roegwoldtocht 2024
Willy Baas
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Zoals eerder gemeld is het project 
“Werkkleding” een doorlopend onderwerp.
Als alles volgens de planning is gegaan heeft 
iedereen, die een poloshirt, een sweatshirt 
en een bodywarmer, of een combinatie 
van deze drie opties, wilde hebben, deze 
onderhand gekregen.
Er zal ongetwijfeld weer een bestelronde 
komen als de nieuwe lichting 
moleninstandhouders de cursus met 
goed gevolg heeft afgerond. Er zijn wat 
problemen met de kleurvastheid van met 
name de polo’s, hiervoor zijn we op zoek 
naar een oplossing.

Een ander punt: de veiligheidsschoenen.
Op de molens zijn veiligheidsschoenen 
verplicht voor molenaars en instandhouders! 
Echter: voeten zijn persoonlijk en stuk 
voor stuk uniek. Het aanbieden van één 
bepaald merk schoeisel is dan ook geen 
optie. Daarom heeft het Bestuur besloten tot 
de volgende oplossing: iedereen mag zijn/
haar eigen voorkeur schoenen aanschaffen 
(binnen de gestelde veiligheidsnorm). De 
schoenen worden in eerste instantie door de 
mensen zelf betaald, de rekening kan naar 
de penningmester van de stichting worden 
gestuurd en ze krijgen maximaal € 100 
teruggestort.
“Een schoen is heel persoonlijk en zit voor 
iedereen weer anders”. Op deze wijze kon 
op de simpelste manier tegemoetgekomen 
worden aan de persoonlijke wensen en 
voorkeuren.

Werkkleding
Taeke Overdijk
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Lieve lezers,

Onderstaande oproep hebben jullie in maart 
ook al onder ogen gehad. Echter door een 
gecrashte computer zijn de binnengekomen 
suggesties verloren gegaan.

Wij zouden het erg waarderen, als er 
nogmaals voorstellen worden aangeleverd.

Dit geldt zéker ook voor diegenen, die op de 
vorige oproep al hadden gereageerd.

Onze oprechte excuses!

Prijsvraag Nieuwsbrief MsMOG: 

“Nieuwsbrief”……………….Kan dat niet anders? 
Kunnen we geen ‘betere’ naam verzinnen? 
Zeker wel, maar we doen dat graag met 
jullie hulp. 

Dus: wie stuurt ons een nieuwe, pakkende 
naam voor onze Nieuwsbrief? 

Degene met de winnende suggestie 
ontvangt een leuke attentie.

Stuur je ideeën naar:
willybaas@home.nl

Nogmaals uitnodiging om nieuwe naam voor de 
Nieuwsbrief te bedenken
Willy Baas
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